
    

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

MAGISTRÁT HLAVNÍHO MĚSTA PRAHY  

Zápis z jednání 

 
Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 

Mgr. Ivan Kabický, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, doc. 
MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., MUDr. Hana Karbanová, Mgr. Sylva Majtnerová 
Kolářová, Ph.D., Mgr. Ondřej Počarovský, PaedDr. Martina Richterová Těmínová, 
Mgr. Tomáš Řezník MUDr. Běla Studničková, Mgr. Jindřich Vobořil  

Omluveni prof. PhDr. Michal Miovský, Mgr. Jolana Polzová 

Věc 
Zápis ze 7. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo dne 
10. 9. 2012 od 15 hodin v zasedací místnosti č. 135 v budově Nové radnice,  
Praha 1, Mariánské nám. 2. 

Zpracoval MUDr. Alena Weberová Počet stran 4  Datum 11. 9. 2012 

 

  

Jednání zahájil v 15.10 předseda komise Mgr. I. Kabický, přítomno 9 členů, komise je schopna usnášet 
se. 

Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 
 
Program jednání: 
1.  Schválení programu jednání 
2.  Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 13. 8. 2012 
3.  Dotační řízení – změna v rámci ZSP MHMP – informace 
4.  Analýza nákladovosti a efektivity finančních prostředků investovaných do adiktologických služeb 
5.  Aktuální informace 

ad 1. Schválení programu jednání 

Schválení programu s přesunutím bodu „VYNSPI - tvorba systému modulárního vzdělávání v oblasti 
prevence sociálně patologických jevů…“ na říjnové jednání komise bez námitek. 

Hlasování v 15.11 hod., přítomno 9 členů, pro hlasovalo 8 členů. 

 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 13. 8. 2012 

V 15.13 se na jednání dostavila dr. Karbanová, přítomno 10 členů. 

Schválení zápisu bez námitek. 

Hlasování v 15.14 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

ad 3. Dotační řízení – změna v rámci ZSP MHMP 

V 15.16 se na jednání dostavila dr. Richterová Těmínová, přítomno 11 členů. 

Mgr. Janyšková informovala členy komise o záměru ředitele odboru projednat a vyhlásit již komisí 
schválené dotační řízení pro rok 2013 společně s některými dalšími oblastmi v kompetenci ZSP MHMP 
(zdravotnictví, sociální služby a rodinná politika) jako jednotné grantové řízení se společnou obecnou 
částí, smlouvou a odlišnými specifickými podmínkami. Za základní nedostatek nového systému 
považuje jeho pozdní přípravu a zpracování, a tím i posunutí harmonogramu oproti letům předchozím.  
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V 15.22 se na jednání komise dostavila L. Kohoutová, poslankyně Parlamentu ČR, kterou přivítal 
náměstek Mgr. Kabický a která se krátce sama představila. 

Proti její přítomnosti na jednání nebylo námitek, schváleno jednomyslně. 

V následující diskusi vyjadřovali členové komise podivení nad změnou podkladů schválených pro 
vyhlášení dotačního řízení již na jednání dne 13. 8. a nesouhlas s připravovanou změnou, která podle 
jejich mínění momentálně nepřispěje k rychlému postupu při přidělování dotací na jednotlivé služby. 
Adiktologické služby jsou zcela závislé na dotacích z veřejných rozpočtů, finance od HMP byly do roku 
2010 prvními, které během února či března organizace obdržely. Při jakémkoliv zpoždění je existence 
neziskových organizací, zejména poskytování kontinuálních služeb, velmi ohrožena. 

Dr. Kalina zdůraznil, že příjemci dotací by neměli být dotčeni administrativními změnami. Organizace 
fungují nepřetržitě, mají zaměstnance, a proto na dotace nemohou čekat déle než nyní. 

Mgr. Počarovský doplnil, že změny probíhají i na MPSV a Úřadu vlády, procesy se místo urychlení 
zpomalují, a proto se nejistota poskytovatelů zvětšuje a nezdržování procesu u stabilního poskytovatele 
dotací, kterým bylo HMP, je o to více důležité. 

Ing. Kačaba upozornil na záměr, podle něhož by od roku 2014 všechny dotace na sociální služby místo 
MPSV poskytovaly kraje, pak by se do služeb již žádné peníze nedostaly včas. Ve shodě s Mgr. 
Počarovským zdůraznil, že je nepřijatelné, aby peníze na sociální služby v programu J5 – dotace 
poskytované městským částem na provoz nízkoprahových center – byly konečným příjemcům 
poskytovány až v podzimních měsících. 

Náměstek Mgr. Kabický zmínil, že již pro rok 2013 se počítá s přímým zahrnutím finančních prostředků 
z loterií do rozpočtu pro jednotlivé dotační oblasti, tyto se pak budou rozdělovat najednou a nebude již 
dofinancování. Není proti, aby se pro rok 2013 vyhlásily oba programy dotačního řízení Zdravé město 
Praha 2013 samostatně. 

Dr. Richterová Těmínová požaduje, aby komise dostala k připomínkování upravenou metodiku pro 
společné vyhlášení, aby nedošlo k úplnému vyloučení možnosti financovat některé rozpočtové položky. 
Každý resort má nyní vlastní úpravu. Na stejný problém upozornil také ing. Kačaba a ostatní členové se 
k požadavku přidali. 

Mgr. Janyšková doplnila, že formulář a tedy i možnosti financování budou stále shodné, aby byla 
podržena kontinuita. 

L. Kohoutová na okraj debaty zmínila, že financování sociálních služeb od roku 2014 není zatím jasné, 
stále se o budoucím způsobu diskutuje a vedou politická jednání. Pokud by se systém spustil 
nedostatečně připravený, zkolaboval by.  

Usnesení: 

1. PK RHMP doporučuje zachovat metodiku i harmonogram dotačního řízení Zdravé město Praha 2013, 
jak byly schváleny komisí v srpnu, a řízení urychleně vyhlásit. 

Hlasování v 16.00 hod., přítomno 11 členů, pro hlasovalo 11 členů. 

2. PK RHMP doporučuje pokračovat v tvorbě společné metodiky pro rok 2014 a požaduje předložit 
obecnou část zpracované metodiky k připomínkování. 

Hlasování v 16.02 hod., přítomno 11 členů, pro hlasovalo 11 členů. 

ad 4. Analýza nákladovosti a efektivity finančních prostředků investovaných do adiktologických 
služeb 

Náměstek Mgr. Kabický prostudoval zpracované analýzy pro kraje. Domnívá se, že zadat studii je 
možné, teprve však poté, co komise stanoví cíle a požadované výsledné výstupy.  

V 16.15 se na jednání dostavil Mgr. Vobořil. Přítomno 12 členů. 

Mgr. Majtnerová Kolářová informovala o předběžné nabídce na rozsah a cenu analýzy. Zpracované 
údaje jsou potřebné pro připravovanou koncepci adiktologických služeb na území města. Navrženy jsou 
2 studie – A) vyhodnocení výhodnosti či nevýhodnosti konkrétního opatření – zvoleného řešení – cena 
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150 tis. Kč, termín zhotovení 30. 11. 2012; B) studie ekonomických dopadů zvolených preventivních 
opatření by informovala o efektivitě uspořených nákladů na řešení zdravotních, kriminálních a dalších 
následků v souvislosti s vloženými prostředky do prevence – cena 350 – 450 tis. Kč, termín zhotovení 
červen/červenec 2013. 

Náměstek Mgr. Kabický se domnívá, že pro začátek lze zadat úvodní studii. 

PK RHMP bere na vědomí informaci a doporučuje aby protidrogová koordinátorka Mgr. Janyšková 
zpracovala návrh zakázky na studii A. 

 

ad 7. Aktuální informace  

• Uzavření Centra metadonové substituce Drop In v Praze 1, Ve Smečkách 

Činnost centra do konce roku nahradí autobus, jehož stanoviště je momentálně před budovou Hlavního 
nádraží, fungovat pro klienty bude denně v Po – Pá od 10 do 12 hodin. Dr. Douda upozornil na to, že 
náklady nebudou nižší než v „kamenném“ centru. 

Náměstek Mgr. Kabický informoval přítomné, že přes den může autobus, který má status sanitky, 
zastavit na kterémkoliv pražském parkovišti. Přes noc bude parkovat na hlídaném parkovišti Městské 
policie v Praze 8, Kundratka. 

V 16.30 odešel náměstek Mgr. Kabický. Přítomno 11 členů. 

Řízení jednání se ujala protidrogová koordinátorka Mgr. Janyšková. 

• Dofinancování - 2. kolo „Zdravé město Praha 2012“ - harmonogram 

Mgr. Janyšková zpracovala došlé žádosti, tabulka doplněná o jednotlivé zdroje byla rozeslána členům 
komise se zápisem. Aktuální verzi návrhu na rozdělení finančních prostředků obdrželi členové písemně 
před jednáním. Jednání grantové komise je svoláno na pondělí 17. 9. 2012. 

Usnesení: 

PK RHMP doporučuje dofinancování programu II. Zdravé město Praha 2012 podle předloženého 
návrhu.  

Hlasování v 16.38 hod., přítomno 11 členů, pro hlasovalo 10 členů, proti 0 členů, zdržel se 1 člen. 

V 16.40 odešel docent Kalina. Přítomno 10 členů. 

• Informace o záměru uspořádat mezinárodní konferenci 

Slovo dostala L. Kohoutová, která přítomné seznámila s plánem uspořádat v Praze v říjnu letošního roku 
ve spolupráci s národním protidrogovým koordinátorem Mgr. Vobořilem mezinárodní konferenci 
o problematice financování protidrogové prevence. Pořádání konference by bylo zajištěno na půdě 
Parlamentu, předpokládaná finanční spoluúčast města by byla 100 tis. Kč. Konference by se účastnili 
národní protidrogoví koordinátoři z jednotlivých evropských zemí, zástupci nevládních organizací, 
tvůrci britské koncepce financování. 

Mgr. Počarovský navrhuje požádat o záštitu náměstka Kabického a zároveň o finanční příspěvek s tím 
spojený z kapitoly partnerství v požadované výši. 

Usnesení: 

PK RHMP doporučuje uspořádání mezinárodní konference a žádá náměstka Mgr. Kabického o převzetí 
záštity a uvolnění 100 tis. Kč z kapitoly partnerství.  

Hlasování v 16.45 hod., přítomno 10 členů, pro hlasovalo 10 členů. 

• Financování adiktologických služeb 

Mgr. Janyšková informovala přítomné o přijatém usnesení Rady hl. m. Prahy č. 1300 ze dne 28. 8. 2012, 
k návrhu na přijetí daru od společnosti CEC Praha a.s., provozující na území hl. m. Prahy sázkové hry 
v kasinu a účelu jejich užití. Těmito prostředky byly financovány projekty, služby a aktivity v oblasti 
zdravotnictví, sociálních a adiktologických služeb. Protidrogová koordinátorka návrhy neposuzovala. 
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Usnesení RHMP č. 1300 bylo rozesláno 11. 9. 2012 členům e-mailem. 

• Mgr. Janyšková požádá vedoucí sekcí o návrh odměn za práci v sekcích a rozešle formuláře 
příslušné formuláře PER MHMP k vyplnění. 

• Podmínky pro odměny za členství v komisi zjistí tajemnice dr. Weberová – podle informace 
OVO MHMP (pí Kopáčková) nebylo o odměnách za rok 2012 zatím jednáno. 

• Informace dr. Richterové Těmínové 

Registr poskytovatelů sociálních služeb uvádí mylné údaje o protidrogových službách. 

Účastnila se 7. 9. 2012 jednání na Ministerstvu zdravotnictví o substituci – uvažuje se o zpřísnění 
preskripce praktickým lékařem. Z jednání vyplynula též informace, že kraj může požádat pojišťovnu o 
seznam lékařů včetně rozsahu poskytovaných služeb.Součástí návrhu je i úhrada léčiv Subutex a 
Suboxon z veřejného pojištění. S pojišťovnou může jednat ministerstvo, ale ne přímo organizace. 

V návrhu novely zákona 379/2005 Sb., o opatřeních k ochraně před škodami působenými tabákovými 
výrobky, alkoholem a jinými návykovými látkami a o změně souvisejících zákonů, není zapracován 
žádný návrh z oblasti adiktologie vzešlý z pracovní skupiny.  

Hrnčířské trhy, které každoročně pořádá SANANIM, se uskuteční ve dnech 22. a 23. září 2012 na 
Kampě. Své výrobky nabídne i chráněná keramická dílna občanského sdružení SANANIM. 

• Informace Mgr. Počarovského 

Certifikace: Ministerstvo zdravotnictví – kompetentní odbory - požaduje sladění terminologie, proto 
není jisté, zda nové pilotní standardy pro certifikace budou schváleny. 

V Žitné ulici je objekt ve správě HMP, ve kterém jsou volné prostory využitelné pro adiktologické 
služby. V objektu je nově provozováno integrační centrum pro cizince. 

• Informace z odboru ZSP MHMP 

Krajská školská koordinátorka dala po 2 dnech výpověď, bude vypsáno nové výběrové řízení. 
Koordinátorka prevence kriminality Mgr. M. Hánová nastoupila 3. 9. 2012. 
Centrum zdravotní prevence bude o víkendech v září provozovat stan v ZOO Praha. 

 

Jednání bylo ukončeno v 17.10 hod. 
 
 
 
 
 
 
Zapsala MUDr. Alena Weberová, 
tajemnice PK RHMP 
 
 
 
 
  ..............................................  
 Mgr. Ivan Kabický,  
 náměstek primátora, předseda PK RHMP 
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